
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel tirsdag den 5. december 2023 kl. 16.30-19.00 i Skovhuset i 

Bangsbo, Skovhusvej 30, 9900 Frederikshavn 

Deltagere: Thomas, Betty, Hanne, Benjamin, Jens, Lars 

Fraværende: Bo 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt.  Før den egentlige dagsorden blev adgangsforhold i det åbne land diskuteret, da vi ofte 

er involveret i denne problematik. Hvad må man og hvad må man ikke? Drøftelsen tog udgangspunkt i 

følgende 9 publikationer udgivet af Institut for Geovidenskab og Naturforvaltning på Københavns 

Universitet: 

1. Til fods i naturen 

2. Indsamling af nødder, svampe, bær og rav i naturen 

3. Hvor må man lave bål, bruge grill og kogeblus 

4. Sejlads med kano, kajak og andre småbåde uden motor  

5. Organiserede aktiviteter i naturen 

6. På cykel i naturen 

7. Ophold og overnatning i naturen 

8. Med hund i naturen 

9. På hesteryg i naturen 

Der er ikke meget, der er sikkert, blev der blandt andet sagt i diskussionen, hvor også lodsejernes rolle og 

strandkørsel blev berørt.    

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 8. november 2023 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2023-2024 

1. Den fremsendte plan blev gennemgået frem til årsmødet 18. marts 2024. Det kan nævnes, at første  

    bestyrelsesmøde i det nye år bliver 30. januar. 

2. Årsmødet. Det bliver muligvis på Knivholdt i stedet for Lunken Naturskole. Invitation skal planægges. 

    Man behøver ikke at være med i én af Friluftsrådets medlemsorganisationer for at blive tilknyttet et 

    lokalt friluftsråd. Vil man være aktiv og modtage informationer kan man, når man skal vælge 

    medlemsorganisation, rulle ned i bunden til ingen/temagruppe og vælge den. Der blev snakket om at 

    invitere handicaporganisationer og en medarbejder fra udlodningsmidlerne. Mulige forslag til  

    temagrupper kunne være omkring stier og en naturpark i Frederikshavn Kommune. Der har været 

    inspirations webinar på teams 28. november. 

 

4.  Fredning 

Intet.  

 



 

 

5. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Der er inviteret til strategiworkshop på teams 9. januar 2024. Se mail i din nye postkasse.  

2.  Udvalg om adgang. Stadig intet nyt fra Benjamin. 

 

6. Regionen 

Regionsudvalget er nedlagt. I fremtiden deltager to fra hver af de tre bestyrelser i vores region. Vi har valgt 

Thomas og Lars. I tre af de kommende møder deltager én fra Friluftsrådets bestyrelse. To af disse møder er 

online på teams. 

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

Det planlagte møde i skovbrugerrådet 30. november blev aflyst. Det forventes afholdt i januar 2024. 

8. Afholdte møder 

Naturpark Tolne. Der er møde 6. december. Hanne orienterede. Den skal certificeres for en ny 5-års 

periode. Skal vi sætte os nye mål, spurgte hun. Forskellige tiltag blev drøftet, også vedrørende Brinkhus. 

Shelter pladser kunne være en mulighed, nævnte Thomas. Der er heller ikke mountainbike ruter.    

9. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

1. Mulig overtrædelse af lovgivningen for befolkningens adgang til naturen. Det drejer sig om et delvist 

    tildækket skilt ved en stor grusbelagt skovvej i Børglumkloster Skov, hvor en borger har henvendt sig. 

    Det er et skilt hvor der står, at man er velkommen til fods, men cykling er udeladt. Kommunen anmodes 

    om at lovliggøre forholdet, såfremt skiltet er ulovligt. 

2. Møde om grøn pulje 10. januar 2024. Det er et fællesmøde mellem Landsbyforum og det grønne råd, 

    hvor vi skal finde ud af, hvad puljen skal bruges til. Tilmeldingsfrist er 5. januar 2024 kl. 12.00. Thomas, 

    Hanne og Jens forventes at deltage.  

Brønderslev Kommune. 

Skydebanen nord for Brønderslev. Benjamin orienterede om planerne for byggeri i natur området her 

omkring. Det kan være meget uheldigt at bygge boliger her.  

Frederikshavn Kommune.  

Intet. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

10. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


